

Moritz Koch *Notes From Future*

February - March 2025

EXOgallery is thrilled to announce a solo exhibition by Gen-Z photographer Moritz Koch at its Stuttgart premises.

“Notes From Future” embarks on a profound exploration of human existence, questioning contemporary societal norms and structures. Through staged photography, Koch creates a distant future where protagonists navigate mystical and enigmatic landscapes. Initially, they appear on the verge of uncovering a hidden conspiracy—a subtle reference to the current erosion of trust in societal institutions and democratic processes. However, the core of this journey delves much deeper, raising existential questions about the meaning of life and humanity's place within the vast expanse of the universe.

Koch's masterful storytelling immerses viewers in his sci-fi realms, where the conventions of human society seem to dissolve. His captivating narrative style reshapes our perception and ignites the imagination, drawing the audience so deeply into these constructed worlds that they become active participants in the scenes themselves.

Moritz Koch (b. 2000) is a photo director whose work focuses on the medium of staged photography. As a Gen Z artist, Koch draws inspiration from visionary photographers such as Alex Prager and Tim Walker, as well as acclaimed filmmakers like Pablo Larraín and Pedro Almodóvar.

Koch approaches photography with an unparalleled level of precision and sophistication. His elaborate productions often involve months of meticulous planning, featuring dozens of vintage cars, countless props, intricate costumes, and up to 150 extras. These scenes, reminiscent of grand film sets, are not crafted for motion pictures, but for the singular purpose of creating one meticulously composed photograph. Every element is carefully orchestrated, leaving nothing to chance.

Koch currently lives and works in Mainz, Germany.

EXOgallery
Silberburgstr. 145A
D-70176 Stuttgart

Tel: +49.711.2869.3011
@: art@exo-gallery.com
Web: exo-gallery.com

Wed - Fr: 11:00 - 18:00
Sat: 15:00 - 18:00

Moritz Koch *Notes From Future*

Februar – März 2025

EXOgallery freut sich, eine Einzelausstellung des Gen-Z-Fotografen Moritz Koch in ihren Räumlichkeiten in Stuttgart anzukündigen.

„Notes From Future“ begibt sich auf eine tiefgründige Erkundung der menschlichen Existenz und stellt dabei zeitgenössische gesellschaftliche Normen und Strukturen infrage. Durch inszenierte Fotografie erschafft Koch eine ferne Zukunft, in der Protagonist*innen mystische und rätselhafte Landschaften durchstreifen. Zunächst scheinen sie kurz davor zu stehen, eine verborgene Verschwörung aufzudecken – ein subtiler Verweis auf das schwindende Vertrauen in gesellschaftliche Institutionen und demokratische Prozesse. Doch der eigentliche Kern dieser Reise geht viel tiefer und wirft existenzielle Fragen nach dem Sinn des Lebens und der Stellung der Menschheit im Angesicht der unendlichen Weiten des Universums auf.

Kochs meisterhafte Erzählkunst zieht die Betrachter*innen in seine Sci-Fi-Welten, in denen die Konventionen der menschlichen Gesellschaft zu verschwimmen scheinen. Sein fesselnder Erzählstil formt unsere Wahrnehmung neu und entfacht die Vorstellungskraft, sodass das Publikum so tief in diese konstruierten Welten eintaucht, dass es selbst Teil der Szenen wird.

Moritz Koch (geb. 2000) ist Fotodirektor, dessen Arbeiten sich auf das Medium der inszenierten Fotografie konzentrieren. Als Gen Z-Künstler lässt sich Koch von visionären Fotografen wie Alex Prager und Tim Walker sowie von renommierten Filmemachern wie Pablo Larraín und Pedro Almodóvar inspirieren.

EXOgallery
Silberburgstr. 145A
D-70176 Stuttgart

Tel: +49.711.2869.3011
@: art@exo-gallery.com
Web: exo-gallery.com

Wed – Fr: 11:00 – 18:00
Sat: 15:00 – 18:00

Koch geht mit einem unvergleichlichen Maß an Präzision und Raffinesse an die Fotografie heran. Seine aufwendigen Produktionen erfordern oft monatelange, akribische Planung, bei der Dutzende von Oldtimern, unzählige Requisiten, aufwändige Kostüme und bis zu 150 Kompars*innen involviert sind. Diese Szenen, die an große Filmsets erinnern, werden jedoch nicht für Spielfilme geschaffen, sondern ausschließlich für das Ziel, ein einziges, präzise komponiertes Foto zu erschaffen. Jedes Element ist sorgfältig inszeniert, nichts wird dem Zufall überlassen.

Koch lebt und arbeitet derzeit in Mainz.

EXOgallery
Silberburgstr. 145A
D-70176 Stuttgart

Tel: +49.711.2869.3011
@: art@exo-gallery.com
Web: exo-gallery.com

Wed - Fr: 11:00 - 18:00
Sat: 15:00 - 18:00